
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

П Р О Т О К О Л 

№ 2 7 

от редовното заседание, състояло се на 13.04.1998 г. 

ПРИСЪСТВАХА: Ал. Томов, Д. Коруджиев, доц. Г. Лозанов, Ст . Данаилов, 

Ив. Драганов, Й. Оьрчаджиев 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Проект за младежка телевизия - представен от г-н Рангел Вълчанов; 

2. Седмичен обзор за БНТ - П. Кърджилов; 

- мнение относно писмо от "Евро Про"; 

3. Седмичен обзор БНР - Б. Шабански; 

- мнение относно писмо от г-жа Румяна Захова; 

4. Мнение относно писмото на г-жа Нейнска - дои. Г. Лозанов и г-н Ст . 

Данаилов; 

5. функииите на Художествено-експертния съвет (ХЕС) на БНТ спрямо 

чл. 56, т. 3. от ЗРТ - г-н Иво Драганов; 

6. Писма: 

- отворено писмо от работещите във филмопроизводството при 

БНТ; 

7. Разни; 

8. Допълнителна точка по предложение на г-н Ал. Томов - среща с г-н 

Дарин Камбов - Президент на КРИДА АРТТ/АРТСАТ 



ПО ТОЧКА "ПЪРВА"; 

Г-н Рангел Вълчанов сподели своята тревога за младите творчески кадри 

излизащи от Академиите по изкуства и факултета по журналистика. 

Много малко от т я х могат да намерят възможности за изява и това са 

най-вече по-агресивните, а не най-способните. В тази връзка неговата идея 

е да се даде възможност на младите хора на принципа на 

равнопоставеност и конкуренция да покажат своите възможности. 

Техният ентусиазъм и нови идеи биха дали тласък за развитие и 

осъществяване на неговата идея. 

С минимални средства, със собствени сили, използвайки свободните 

мощности на Киноцентър - Бояна и старата техника на телевизията, 

биха могли да създадат своя младежка телевизия (поне седмично предаване 

на екрана на Националната телевизия), където да вложат енергията си и 

да разкрият таланта си на практика. 

Г-н Р. Вълчанов, заяви, че е споделил идеята си с г-н Евгени Михайлов -

Директор на "Бояна-филм" и г-н Павел Васев - Председател на Съюза на 

българските филмови дейци, на чиято подкрепа би могъл да разчита при 

реализацията й. 

Г-н Драганов каза, че тази идея не му е чужда и пое ангажимента да я 

облече в структурна форма. Той и г-н Р. Вълчанов ще се срещнат с г-н 

Попйорданов, във връзка с организационната страна и да поискат 

осигуряване на програмно време от БНТ. 

Членовете на НСРТ застанаха изцяло в подкрепа на идеята на г-н Р. 

Вълчанов, тъй като в интерес на обществото е да се даде възможност на 

млади, академично подготвени творчески кадри да имат възможността да 

разкрият проблемите на своето поколение и на своето време през 

призмата на своя поглед. Емблематичният филм "Лесно ли е да си млад?" 

поставя вечен проблем чрез този въпрос и на него могат да отговорят 

млади хора, а не вечни страци. Членовете на НСРТ взеха решение да 

подпомагат и доразвиват тази идея в скромните рамки на сегашните им 
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правомощия. Те ще използват личния си а в т о р и т е т за да проведат обща 

среща с представители от Министерство на културата, БНТ, Съюза на 

българските филмови дейци, г-н Евгени Михайлов - Директор на "Бояна 

филм", на която да пледират за нейното осъществяване. 

ПО ТОЧКА "ВТОРА": 

Г-н Кърджилов представи седмичния си обзор в две направления: 

- Новинарското предаване "По света и у нас", където не са забелязани 

нарушения във връзка с всички алинеи на чл. 4 (Принщти за създаване и 

разпространение на радио- и телевизионни програми), чл. 24 (Изисквания 

към информацията) и чл. 66 (Цели на програмите), особено ал. 3 (да 

отразяват обективно многообразието на мнения и различни политически 

възгледи, да допринасят за свободното формиране на общественото 

мнение). По този повод Националният съвет за радио и телевизия излезе 

със следното официално становище: 

В изпълнение на задълженията си по чл. 24 от Закона за радиото и 

телевизията, изискващ всеобхватност и обективност на информацията, 

НСРТ осъществи едномесечно наблюдение на централните информационни 

емисии по Канал 1 и Ефир 2 на БНТ. 

Обобщените данни за отразяването на дейността на държавните 

институции и политически партии, представени в парламента, са: 

Държавни институции: 

9-22.Ш 23-29.111 ЗО.Ш-5.1У 6-12.1У 

Общ % 28.2% 18,4% 26,4% 23,4% 

Мин. съвет 18% 14,4% 13,5% 11,7% 

Нар.с ъбрание 4% 3,2% 7% 6,6% 

Президент 4% 0,8% 3,5% 2,8% 

Съдебна власт 2.2% 0% 2,4% 2,3% 
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Политически партии и коалиции, представени в парламента: 

9-22.Ш. 23-29.111 ЗО.Ш-5.1У 6-12.1У 

Общ % 4,72% 6,4% 8,2% 11,2% 

СДС 1,36% 0,8% 1,2% 1,43% 

БСП 2% 4% 4,6% 5,1% 

Евролевица 0% 0,8% 0,6% 3,3% 

ДПС 0,34% 0% 0,6% 0,47% 

БББ 0% 0% 0,6% 0,9% 

Зелена партия 0% 0% 0,6% 0% 

ОДС 0,34% 0% 0% 0% 

ОНС 0,34% 0,8% 0% 0% 

БЗНС Народен съюз 0,34% 0% 0% 0% 

В резултат на наблюдението се забелязва постоянен общ брой на 

обектите, свързани с държавните институции, вариращ от 18,4% до 28%. 

Наблюдава се спад на вниманието към правителството - от 18% на 11,7%. 

Без колебания е присъствието на останалите три власти в 

информационните емисии на БНТ. 

В новините, отнасящи се за политическите партии, най-отразявана е 

дейността на БСП, което се обяснява с предстоящия конгрес на 

партията. Останалите партии и коалиции присъстват спорадично на 

екрана, само, когато лидерите им генерират новини. 

Няма значимо събитие, останало неотразено. В нито едно от 

наблюдаваните предавания не бе установено нарушение на ЗРТ . 

Предмет на мониторинга през следващия месец ще бъде представянето на 

неправителствените организации в новинарските емисии на БНТ. 

- филмовата програма през изтеклата седмица по Канал 1 - не е 

констатирано нарушение на чл. 28 от ЗРТ, изискващ да не се допуска 

включването в програмите между 6 и 23 часа на предавания, които биха 
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могли да застрашат психическото, физическото или нравственото 

развитие на децата и подрастващите. 

- относно писмо вх. 110/06.04.1998 г. от г-н Евгени Райчев -

управител на "Еро Про" ООД и приложеното към него писмо от г-н Ив. 

Попойорданов, във връзка с предаването "Тема от седмицата", г-н 

Кърджилов представи писмено мнение си, че предаването не е 

информационно, политическо или новинарско. 

Предвид точка пета от дневния ред, господата от НСРТ решиха да 

отложат окончателното си мнение по въпроса, след като обсъдят 

допълнително случая с г-н Вл. Даверов - Програмен директор и г-н Ив. 

Попйорданов - Генерален директор на БНТ. 

ПО ТОЧКА "ТРЕТА": 

Наблюдаваните предавания на БНР за периода са "Хоризонт" преди 

всички", "12 + 3", "Без контрол", "Хора, пътища, автомобили", "Добър 

ден", "Познание" и "На църква в неделя" и общото мнение на г-н Шабански 

и г-жа Никова е, че са реализирани в съответствие с разпоредбите на ЗРТ. 

Г-н Шабански обърна внимание на факта, че през последните дни част от 

радиожурналистите са водещи на по няколко основни предавания. 

Доц. Лозанов заяви, че това, разбира се не е нарушение на ЗРТ, но по този 

начин, гласът се превръща в емблема. Би трябвало да се обърне внимание, 

че политическите предавания не е желателно да се водят от един 

журналист, защото по този начин се представят само от една гледна 

точка. 

По повод религиозните предавания, г-н Шабански предложи да се изиска от 

БНР писмена информация (кратка анотация) за съдържание, автори, 
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участници и водещи на предаванията с религиозна насоченост, излъчени в 

периода от 01.01. до 15.04.1998 г. 

Членовете на НСРТ се съгласиха с г-н Шабански, тъй като тази 

информация ще даде възможност да се направи анализ на тези предавания, 

от гледна точка на ЗРТ. 

Във връзка с предаването "Хора, пътища, автомобили" и поредната 

констатация, че рекламата в него не е в съответствие с чл. 41 от ЗРТ, г-н 

Томов предложи НСРТ да излезе със Становище по този въпрос. 

Мнението на доц. Лозанов бе, че това трябва да се провери отново и да се 

съпостави с предишните издания на предаването. 

Г-н Данаилов каза, че според него първо би трябвало да се изпрати писмо да 

ръководството на БНР, в което да им се обърне внимание и след това да се 

прави Становище. 

Г-н Драганов обърна внимание на членовете на НСРТ, че би трябвало да 

спазват процедурата: мониторинг и мнение на експерта - правна 

консултация и чак след това Становище на НСРТ. Той предложи да бъде 

поканена г-жа Ада Чалъкова - Програмен директор на БНР, имайки предвид, 

повдигнатите въпроси и предстоящото въвеждане на новата програмна 

схема. 

- Относно писмото от г-жа Румяна Захова, г-н Шабански обясни, че 

изложеният проблем е от трудовоправен характер и не е в 

компетенцията на НСРТ. 

ПО ТОЧКА 'ЧЕТВЪРТА': 

Г-н Данаилов каза, че заедно с доц. Лозанов са изслушали двете страни по 

повдигнатия спорен въпрос: г-жа Нейнска - ръководител на направление 

"Новини" и г-н Гарелов - водещ на предаването "Панорама". Намерена е 

формулата, която решава проблема, съобразявайки се изискванията на 
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ЗРТ. Новините в събота ще бъдат излъчвани от "По света и у нас" в 

рамките на предаването "Панорама". 

Доц. Лозанов допълни, че г-жа Нейнска в момента обединява новинарските 

екипи на Канал 1 и Ефир 2, тъй като по общо мнение, кадрите на Канал 1 са 

амортизирани, а Ефир 2 няма толкова строги протоколни изисквания 

относно хронологията. Не е желателно да се правят радикални промени до 

влизането на новия закон за електронните медии и новата програмна 

схема все още не е утвърдена. 

ПО ТОЧКА "ПЕТА": 

Г-н Драганов изрази своята тревога, от факта, че в Художествено-

експертните съвети (ХЕС) влизат хора, които правят предавания. Като 

членове на ХЕС тези хора не е редно да дават обективна оценка на 

колегите си, които предлагат конкурентни на техните предавания. Там 

назрява конфликт, защото липсват демократичните условия на 

равнопоставеност. ХЕС е иззел правата на ПС. При кондтитуирането на 

Програмният съвет законодателят е предвидил хипотезата за така 

актуалният въпрос за конфликта на интереси. Именно за това 

законодателят е въвел паритет-принципа при съставяне на Програмния 

съвет , в който е включил квота от външни представители , които 

нямат интереси в БНТ. Въпросът е принципен и НСРТ има основание да се 

произнесе по него. Окончателното решение ще се вземе след среща с г-н 

Попйорданов и г-н Даверов, определена за следващото заседание на 21 април 

1998 г. 

Доц. Лозанов предупреди, че по уважителни причини няма да може да 

присъства на следващото заседание и е готов още сега да даде своето 

становище по въпроса. Негово лично мнение е, че в структурите на БНТ и 

БНР може да има ХЕС, щом като им е необходим, но крайното решение за 

съществуването на едно предаване трябва да излиза от ПС. Само ПС 
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може да се произнесе относно съдбата на предаванията, функцията на 

ХЕС, според него е да следи предаването, след като то вече е влязло в 

програмната схема на медията. ХЕС трябва да оценява предаванията, но 

ПС трябва задължително да одобрява тяхното решение. 

ПО ТОЧКА "ШЕСТА": 

За сведение беше прочетено отвореното писмо от работниците във 

филмопроизводството при БНТ. 

ПО ТОЧКА "СЕДМА"; 

- Прочетено бе писмо вх. № 113 от 13.04.1998 г. във връзка с 

изисканите конкретни предложения от БНТ за възможни решения по 

проблема с отразяването на "Аполония '98". 

В него се казва, че съгласно чл. 22 на Правилата за външните продукции на 

БНТ: 

"(1) В отделни случай БНТ може да реши да реализира със свои сили и 

средства телевизионни предавания на прояви, организирани с участието на 

държавни ведомства и организации или общини, когато тези прояви са от 

общонационално или важно регионално значение и реализирането на 

телевизионни предавания за т я х подпомага изпълнението на обществената 

задача на БНТ. 

(3) Държавното ведомство, организация или община могат да получават 

част от постъпленията от спонсори и рекламодатели за такива 

предавания. 

(4) Решение за участие в създаването на предавания и за евентуалното 

предоставяне на част от постъпленията на държавното ведомство, 

организация или община по този член се взема задължително от 

Управителния орган на БНТ." 
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Така се поставя въпроса биха ли приели членовете на НСРТ, че нормата на 

чл. 22 от Правилата за външните продукции на БНТ не противоречи на 

духа и буквата на Закона за радиото и телевизията и, че БНТ може да 

участва съвместно с държавни ведомства, организации и обишни в 

организирането и излъчването на културни събития от общонационално 

значение чрез предоставяне на средства в рамките и в съответствие с 

допустимите от Закона и Правилата за външне продукции принципи.. 

Общото мнение бе, че т е к с т ъ т трябва да се предостави на доц. Нели 

Огнянова за правно становище. 

- Прочетена бе направената от г-жа Спаска Янева - Главен 

счетоводител на НСРТ справка за най-често срещаните нарушения на 

финансовата дисциплина, отразени в ревизионен а к т № 9016/19.11.1996 г. 

при извършената финансова ревизия на БНТ от органите на Главно 

управление "Държавен и финансов контрол" за периода от 09.03.1993 г. до 

30.06.1996 г. 

Г-н Томов препоръча справката да бъде предадена на г-н Попйорданов за 

сведение. 

ПО ТОЧКА "ОСМА": 

Г-н Дарин Камбов обясни, че КРИДА АРТ, чийто Президент е той, е 

частен и н с т и т у т за култура. Има готовност в програмно, техническо и 

финансово отношение да стартира пан-европейски сателитен 

телевизионен канал АРТСАТ в партньорство с чуждестранни компании, 

като им е предоставена пълна програмна и техническа самостоятелност 

и ръководството е изцяло българско. Необходимо е да бъдат направени 

пространни проби с наземно излъчване, които ще бъдат внимателно 

наблюдавани от европейски програмни, технически и финансови 

инспектори, за да преценят българските възможности за реализиране на 
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програмния възглед в европейски вид и контекст. В тази връзка той се 

обръща с молба към членовете на НСРТ да излязат с препоръчително 

Становище до Министерски съвет да бъде разрешено да се направят 

пробните излъчвания. 

Дои. Лозанов и г-н Драганов обясниха на г-н Камбов, че са принципно 

съгласни, но НСРТ няма такива правомощия. Повдигнатият въпрос е 

изцяло от компетенцията на Комитета по пощи и далекосъобщения. 

Г-н Камбов поясни допълнително, че те ще ползват цифров транспондер, 

който след време би могла да ползва и БНТ срещу минимални средства. 

Всички членове на НСРТ бяха на мнение, че въпросът е извън техните 

правомощия. 

ПРИЛОЖЕНИ ДОКУМЕНТИ: 

1. Седмичен обзор за част от програмите на БНТ от г-н П. Кърджилов; 

2. Мнение на г-н Кърджилов по повод писмо с вх. № 110/06.04.1998 г. от г-н 

Евгени Райчев - управител на "Евро Про" и самото писмо; 

3. Седмичен обзор на част от програмите на БНР от г-жа Никова и г-н 

Шабански; 

4. Мнение на г-н Шабански относно възражението на г-жа Румяна Захова и 

самото възражение; 

5. Писмо вх. № 109/06.04.1998 г. от служителите в сектор 

"филмопроизводство" при БНТ; 

6. Писмо с вх. № 113/13.04.1998 г. от г-н Ив. Попйорданов - Генерален 

директор на БНТ във връзка с писмо вх. № 0094/ 24.03.1998 г., относно 

отразяването на "Аполония '98"; 

7. Писмо с вх. № 0094/24.03.1998 г. от г-н Ив. Попйорданов; 

8. Справка по ревизионен а к т № 9016/19.11.1996 г. на БНТ - изготвена от г-

жа Сп. Йорданова 

9. Писмо с вх. № 114/13.04.1998 г. от г-н Д. Камбов - Президент на КРИДА 
АРТТ/АРТСАТ 
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ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Дим. Коруджиев: доц. Г. Лозанов: 

Ст . Данаилов: -14. Сърчаджиев: 

Проф. М. Костов: Отсъства по болест. 

Председател на НСРТ: ,1 

Ал. Томов 

Секретар на НСРТ 


